
Protokół 
LIV Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 31 maja 2023 r. 
 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Pan Marek Maciejewski, 
który przywitał zaproszonych gości, radnych, sołtysów i pracowników gminy. 

W sesji udział wzięli radni: 
Batycka Regina  
Dembska Monika 
Janiak Jędrzej 
Kirkowska Ewa 
Maciejewski Marek 
Maćkowiak Tomasz 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan  
Stachowiak Grzegorz 
Szymczak Łukasz 
Świątczak Krzysztof  
Wilczyk Maria  
Wysz Dorota 
Żołądek Jakub 
 
oraz Sołtysi: 

Doba Paweł 
Fludra Jolanta 
Jaroszewska Lucyna 
Karolczak Magdalena 
Książkiewicz Czesław 
Lesiński Henryk 
Lesiński Stanisław 
Mąderek Jan 
Nowicki Eugeniusz 
Nowicki Ferdynand 
Rutkowska Mirosława 
Tomkowiak Mieczysław 
Walkowiak Jacek 
Wysz Dorota 
 

a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 
Ewa Iczakowska - Sekretarz Gminy/Zastępca Wójta  
Agata Kaczmarek - Skarbnik Gminy  



Magdalena Sołtysiak – Kierownik Referatu Oświaty 
Mirosława Radzimska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 
Monika Niemier – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Agnieszka Bogurska – Podinspektor ds. gospodarki odpadami 
Anna Woźniak-Tyczka – radca prawny. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do podejmowania prawomocnych uchwał 
wymagana jest obecność co najmniej połowy ustawowego składu Rady Gminy i zarządził 
głosowanie obecności. Pan Przewodniczący stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu 
na quorum.  
Przewodniczący obrad poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad i poprosił 
Panią Sekretarz o przedstawienie proponowanych zmian. 

Pani Sekretarz powiedziała, że proponuje się wprowadzenie do porządku obrad 
dodatkowego punktu 14a) o treści: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
tereny wzdłuż drogi powiatowej nr 2447P.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w prawie przyjęcia zmiany porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Punkt o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego tereny wzdłuż drogi 
powiatowej nr 2447P”, został dodany do porządku obrad w pozycji 14a). 

 
Po wprowadzonych zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  
5. Gospodarka odpadami na terenie Gminy Kleszczewo. 
6. Sprawozdanie z realizacji zadań z działalności pożytku publicznego w roku 2022. 
7. Informacja na temat oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej spółkom wodnym, trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2023. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań  

a Gminą Kleszczewo oraz Gminą Kostrzyn w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo. 
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat za 

usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 



przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo 

na lata 2023-2041. 
14a) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego tereny wzdłuż drogi 
powiatowej nr 2447P. 

15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie.  
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 
 Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag 
i spytał, czy w chwili obecnej są jakieś uwagi? 

W związku z brakiem uwag członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem 
protokołu LIII Sesji. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Protokół LIII Sesji został przyjęty. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas LIII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 

Informacje na temat „Gospodarki odpadami na terenie Gminy Kleszczewo”, 
przedstawiła w formie prezentacji multimedialnej Pani Agnieszka Bogurska. Prezentacja 
stanowi załącznik do protokołu. 

Sołtys Jacek Walkowiak powiedział, że mieszkańcy wystawiają pojemniki przy 
posesjach, a pracownicy odbierający odpady zostawiają kosze byle gdzie, często stanowią one 
zagrożenie dla ruchu na drodze. Sołtys spytał czy można wymusić na pracownikach 
odstawianie pojemników na miejsce? 
Pani Bogurska powiedziała, że były już takie zgłoszenia i są one przekazywane do firmy 
obsługującej wywóz odpadów, będzie to na bieżąco monitowane. 

Radny Grzegorz Stachowiak zgłosił, że w zabudowie wielorodzinnej (wspólnota 
mieszkaniowa) pracownicy firmy odbierającej odpady, nie odprowadzają pojemników na 



miejsce, tak jak było to wcześniej. Druga uwaga dotyczyła zbierania makulatury razem  
z tworzywami sztucznymi, a wszyscy mieszkańcy wspólnoty segregują odpady. 
Pani Bogurska powiedziała, że problem pojemników będzie zgłoszony do firmy. 
Jeżeli chodzi o mieszanie odpadów, to firma Zys ma na swojej bazie taśmę do segregacji 
odpadów i tam są one bardziej dokładnie segregowane na 8 bardziej szczegółowych frakcji. 
 Radny spytał, czy w związku z tym, że pojemnik na makulaturę jest mały i bardzo 
szybko się zapełnia, czy można makulaturę wrzucać do pojemnika na plastik? 
Pani Bogurska powiedziała, że jeżeli odpady miałyby leżeć na ziemi obok pojemnika, to lepiej 
jeżeli będą wrzucone do żółtego pojemnika, będą one i tak dodatkowo segregowane. 

Radna Donata Michałowska spytała czy w przypadku wspólnot mieszkaniowych opłata 
na jedną osobę wynosi bez zmian 35 zł? 
Pani Bogurska potwierdziła. 

Radna Dorota Wysz spytała o harmonogram odbiorów na kolejne miesiące. 
Harmonogram jest już drukowany i będzie w najbliższych dniach dostarczany do mieszkańców. 
 

Ad. 6 
Sprawozdanie z realizacji zadań z działalności pożytku publicznego w roku 2022. 

Pani Kierownik Magdalena Sołtysiak powiedziała, że ustawa o działalności pożytku 
publicznego zobowiązuje jednostkę samorządu do przedstawienia sprawozdania do końca maja 
każdego roku, za rok poprzedni. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 
Informacja na temat oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022. 
 Pani Mirosława Radzimska, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej powiedziała, że 
ocenę zasobów pomocy społecznej przygotowuje się każdego roku na podstawie przepisów 
ustawy o pomocy społecznej, w oparciu o analizy sytuacji społecznej i demograficznej. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 

Projekt Uchwały Nr LIV/452/2023 w sprawie zasad udzielania dotacji celowej spółkom 
wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania 
przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz powiedziała, że 29 marca 2023 r. Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr 429, w której określono już zasady udzielania i rozliczania dotacji celowej 
dla Spółki Wodnej Gminy Kleszczewo. Rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 9 maja 2023 r. 
Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła nieważność uchwały dlatego, że użyte w uchwale 
sformułowanie, że dotacja celowa może być udzielana w wysokości do 95% jest 
niedookreślona, gdyż wskazuje jedynie górną granicę wysokości dotacji. Drugi z zarzutów 
dotyczył braku dokonania zgłoszenia projektu uchwały Prezesowi Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów  oraz Ministrowi właściwemu do spraw rolnictwa.  
Po uzgodnieniach z Regionalną Izbą Obrachunkową zostały zmienione zapisy w uchwale, 
między innymi § 4 otrzymuje brzmienie: 



Spółka Wodna może ubiegać się o pomoc finansową w formie dotacji celowej w wysokości 
95% poniesionych nakładów na zadania lub inwestycje, nie więcej niż 10 000 zł. 
Projekt przedmiotowej uchwały został również zgłoszony Prezesowi Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów oraz Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju celem opiniowania. 
Wniesione uwagi i zastrzeżenia zostały również uwzględnione. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIV/452/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 
 Projekt Uchwały Nr LIV/453/2023 w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2023 przedstawiła Pani Radzimska. Projekt uchwały był 
szczegółowo omawiany podczas posiedzeń Komisji. 
Gmina Kleszczewo przystąpiła do Programu Ministerialnego Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej „Korpus Wsparcia Seniora na rok 2023” i aby go realizować potrzebne jest 
przyjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Osłonowego Korpus Wsparcia Seniora 
obejmujący osoby w wieku od 65+. Jest to tak zwana opaska bezpieczeństwa z usługą 
ratowania, udzielania pomocy. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIV/453/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 
 Projekt Uchwały Nr LIV/454/2023 w sprawie porozumienia międzygminnego 
pomiędzy Miastem Poznań a Gminą Kleszczewo oraz Gminą Kostrzyn w zakresie lokalnego 
transportu zbiorowego przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały był szczegółowo 
omawiany podczas posiedzeń Komisji. 
W związku z upływającym okresem obowiązywania aktualnych umów, na podstawie których 
został zorganizowany system publicznego transportu zbiorowego na obszarze aglomeracji 
poznańskiej, konieczne jest zawieranie nowych umów z operatorami publicznego transportu 
zbiorowego. 



W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny 
Uchwała Nr LIV/454/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 
 Projekt Uchwały Nr LIV/455/2023 zmieniającej uchwałę w sprawie opłat za 
świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Kleszczewo został przedstawiony przez Panią Sołtysiak. Projekt był szczegółowo omawiany 
podczas posiedzeń Komisji. W Uchwale proponuje się podniesienie stawki za godzinę pobytu 
w przedszkolu ponad 5 obowiązkowych bezpłatnych godzin z 1 zł do 1,30 zł. Zgodnie  
z obowiązującym prawem w wyniku  rewaloryzacji można podnieść stawkę maksymalnie do 
1,30 zł. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIV/455/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 
 Projekt Uchwały Nr LIV/456/2023 zmieniającej uchwałę w sprawie określenia górnych 
stawek opłat za usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. Uchwałę przedstawiła Pani Sekretarz,  
była ona również szczegółowo omawiana podczas posiedzeń Komisji. Z uwagi na konieczność 
rozróżnienia stawki za usługę opróżniania i transportu nieczystości ciekłych ze zbiorników 
bezodpływowych od usługi opróżniania i transportu nieczystości ciekłych z osadników  
w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków niezbędna jest zmiana treści § 1 Uchwały 
Nr 389 z 23 listopada 2022 r. Stawki określone niniejszą uchwałą są stawkami maksymalnymi, 
jakie mogą stosować przedsiębiorcy świadczący usługi w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. Górną 
stawkę opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy 
Kleszczewo określa się w wysokości: 

1) 30,00 zł brutto za opróżnianie i transport 1m3 nieczystości ciekłych pochodzących  
ze zbiorników bezodpływowych; 



2) 300,00 zł brutto za opróżnianie i transport 1m3 nieczystości ciekłych pochodzących  
z osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIV/456/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 
 Projekt Uchwały Nr LIV/457/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń Komisji, 
natomiast do Sesji zostały wprowadzone zmiany. 
Dochody zwiększa się o 58 672,51 zł, dochody po zmianie wyniosą  90 625 641,49 zł, 
    z tego: 

1) dochody bieżące w kwocie        57 979 163,34 zł 
2) dochody majątkowe w kwocie  32 646 478,15 zł 

Dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 
zleconych ustawami zmieniają się do kwoty 2 119 925,11 
Wydatki zwiększa się o 2 364 024,36 zł, po zmianie wydatki wyniosą 103 224 637,71 zł. 

Zmieniono plan dochodów mając na uwadze:  
 
Dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 
- rozdział 85395 zwiększono środki o 50 000,00 zł z przeznaczeniem na realizacje świadczeń 
finansowanych z Funduszu Pomocy w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy  
 
Dz. 855 Rodzina 
- rozdział 85502 wprowadzono środki w wysokości 8 672,51  zł na realizację ustawy z dnia 11 
lutego 2016 r o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci zgodnie z pismami Wojewody 
Wielkopolskiego nr FB-I.3111.147.2023.7 i nr FB-I.3111.173.2023.2 
 
Zmieniono plan wydatków mając na uwadze : 
 
Dz. 600 Transport i łączność 
- rozdział 60004 wprowadzono środki w wysokości 10 000,00 zł na zadanie pn.: 
„Modernizacja i rozbudowa zaplecza technicznego do obsługi i konserwacji taboru 
komunikacji Gminy Kleszczewo” 
- rozdział 60016  zwiększono wydatki o 560 000,00 zł na zadanie pn.: „Przebudowa drogi 
gminnej nr 329024P na odcinku Krzyżowniki-Śródka” oraz zwiększono o 100 000,00 zł 
wydatki na zimowe utrzymanie dróg w sezonie 2023/24 
 



Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
- rozdział 75412 zwiększono środki o 10 000,00 zł na zadanie pn.: „Rozbudowa strażnicy OSP 
Krzyżowniki-Śródka (projekt)” 
 
Dz. 757 Obsługa długu publicznego 
- rozdział 75702  zwiększono środki  o 40 000,00 zł na spłatę odsetek od kredytów, pożyczek 
i obligacji 
 
Dz. 801 Oświata i wychowanie, Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 
- rozdział 80101, 80104, 80107, 80146, 80148, 80149, 80150, 85404 dokonano przesunięć 
między paragrafami na wniosek Dyrektorów szkół oraz zwiększono środki dla przedszkoli 
i szkół w zawiązku z aktualizacją kwoty dotacji oraz zmianą liczby dzieci 
- rozdział 80104 zwiększono środki o 200 000,00 zł na zadanie pn.: „Budowa przedszkola 
samorządowego w Kleszczewie”  
 
Dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 
- rozdział 85395 zwiększono środki o 50 000,00 zł z przeznaczeniem na realizacje świadczeń 
finansowanych z Funduszu Pomocy w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy  
 
Dz. 855 Rodzina 
- rozdział 85502 wprowadzono zmiany wynikające z zawiadomienia Wojewody w zakresie 
dotacji 
 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
- rozdział 90005 wprowadzono wydatki w wysokości 1 851,85 zł w związku z rozliczeniem 
wpłat mieszkańców na projekt OZE 
 
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 
- rozdział 92120 zwiększono środki o 39 000,00 zł na aktualizację programu opieki nad 
zabytkami oraz Gminnej Ewidencji Zabytków  

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIV/457/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 
 Projekt Uchwały Nr LIV/458/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2023-2041 przedstawiła Pani Skarbnik. 



Zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 31 maja 2023 r. dokonano następujące zmiany  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kleszczewo: 

1. Dochody ogółem zwiększono o 58 672,51 zł, z czego dochody bieżące zwiększono  
o 58 672,51 zł, a dochody majątkowe nie uległy zmianie. 

2. Wydatki ogółem zwiększono o 2 364 024,36 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono  
o 1 584 024,36 zł, a wydatki majątkowe zwiększono o 780 000,00 zł. 

3. Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi -12 598 996,22 zł. 
Przychody budżetu zmniejszono o 2 305 351,85 zł i po zmianach wynoszą 14 684 611,10 zł. 
Rozchody nie uległy zmianie. 
Do załącznika nr 2 dodano następujące przedsięwzięcia: 

1. Dowóz uczniów niepełnosprawnych z Gminy Kleszczewo do szkół specjalnych w roku 
szkolnym 2023/2024 wraz z opieką; 

2. Naprawa dróg i ulic na terenie Gminy Kleszczewo w latach 2023/2024; 
3. Zimowe utrzymanie dróg w sezonie 2023/2024. 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 
1. Dowóz uczniów niepełnosprawnych z Gminy Kleszczewo do szkół specjalnych w roku 

szkolnym 2022/2023 wraz z opieką; 
2. Budowa przedszkola samorządowego w Kleszczewie w tym dofinansowanie z 

Rządowego Funduszu  Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych; 
3. Przebudowa drogi gminnej nr 329024P na odcinku Krzyżowniki-Śródka, gmina 

Kleszczewo. 
 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LIV/458/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14a 

Projekt Uchwały Nr LIV/459/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
tereny wzdłuż drogi powiatowej nr 2447P przedstawiła Pani Monika Niemier. 
Pani Niemier powiedziała, że Uchwała dotyczy obszaru w miejscowości Krerowo i obejmuje 
tereny wzdłuż drogi powiatowej między kościołem a cmentarzem i związana jest z inwestycją 
budowy ścieżki pieszo – rowerowej. Aby uzyskać pozwolenie na budowę konieczna jest 
zmiana planu zagospodarowania, obecnie na tym terenie jest rola, usługi sportu, użytki 
kościelne, zabudowę mieszkaniową z zabudową zagrodową. 
 Radny Jan Rajchelt spytał z jakiego powodu tak nagle procedowana jest ta Uchwała ? 
Pani Niemier powiedziała, że Gmina rozważała kilka możliwości realizacji tej inwestycji, w tej 
chwili najkorzystniejsza jest opcja ze zmianą planu. 



Sołtys Śródki Pani Jolanta Fludra powiedziała, że nie rozumie dlaczego w Śródce nic 
się nie dzieje, gdzie mieszkańcy czekają na chodnik, drogę rowerową, cokolwiek bezpiecznego 
i słyszą, że przy drodze powiatowej nie można nic zrobić, a zaczyna się prace z drugiej strony 
przy tej samej drodze powiatowej. Trudno to wytłumaczyć mieszkańcom. 
Pani Niemier powiedziała, że projekt ścieżki pieszo – rowerowej przy tej samej drodze  
w Śródce jest w tej chwili w opracowaniu, jednakże ze względu na szerokości będzie 
prawdopodobnie wymagana decyzja ZRID. 
 Pani Sołtys powiedziała, że bardzo trudno wytłumaczyć mieszkańcom procedury, 
mieszkańcy się niecierpliwią, bo chcą bezpieczeństwa. Temat chodnika omawiany jest na 
każdym zebraniu i nic się nie zmienia. Procedur nie da się wyjaśnić mieszkańcom. Mieszkańcy 
wylewają żale na sołtysa i radną. 
Pan Wójt powiedział, że jest zaskoczony poglądem Pani Sołtys, bo przecież Pani Sołtys wie, 
że proces projektowania został rozpoczęty, w tym przypadku już po raz trzeci. Temat chodnika 
przy tej drodze jest tak trudny, że już 2 projektantów zrezygnowało z jego wykonania. Mimo 
tych trudności Gmina niezmiennie stara się zapewnić mieszkańcom chodnik przy drodze 
powiatowej. Gmina robi co może, właścicielem drogi jest Powiat i ustalenia są bardzo trudne. 
Projekt w Krerowie wymaga procedury zmiany planu,  ponieważ projektowany chodnik będzie 
w całości poza pasem drogowym, będzie pełnił dodatkową rolę jako droga dla bezpiecznego 
przemieszczania się konduktów pogrzebowych, tak aby kondukt nie blokował drogi.   
Mieszkańcy mogą mieć pretensje przede wszystkim do Starostwa i tam powinni kierować 
wnioski w tej sprawie.  Gmina robi więcej niż do niej należy, są pilne do budowy drogi gminne 
i inne ważne tematy, które są odsuwane na bok. Próbujemy rozwiązać problem, który nie jest 
zadaniem Gminy, ponieważ nie do nas należą decyzje w tej sprawie, to nie możemy ponosić 
odpowiedzialności za fiasko zabiegów.  Negatywne w stosunku do Gminy opinie mieszkańców 
w tej sprawie są wynikiem niewłaściwego przekazu informacji.  
 Radna Monika Dembska odniosła się do słów Wójta, że nie ma pewności, czy Wójtowi 
chodziło o poparcie w Starostwie czy w nas? Radna powiedziała, że w niej Wójt ma poparcie  
i zawsze powtarza mieszkańcom słowa Wójta, między innymi, że budowa chodnika, i to się 
dzieje nie jest możliwa, nie dla tego że Wójt nie chce, bo powiedział Pan Wójt, że gdyby to 
zależało od niego i ta droga byłaby gminna to ten chodnik byłby wybudowany już dawno. 
Proszę też zrozumieć, że wszędzie się da coś zrobić a w Śródce nie. Gmina się rozbudowuje, 
ale rozbudowuje się Kleszczewo, Gowarzewo i Tulce, i tam zawsze będzie coś do zrobienia. 
Tematy związane z komunikacją, bezpieczeństwem będą powracać. Dobrze, że taki temat 
został poruszony, bo być może któryś z mieszkańców obejrzy transmisję i zrozumie, że wiele 
rzeczy zależy od władz w Poznaniu, a tu na miejscu wszyscy robią wszystko dla dobra Gminy. 
Czy są jakieś przesłanki mówiące, że w Krerowie nie będzie takich problemów  
z wybudowaniem ścieżki, skąd takie różnice skoro to ta sama droga ? 
Wójt podziękował za tą wypowiedź i potwierdził, że wszyscy powinniśmy dążyć do tego 
samego celu. Kompetencje są podzielone, na danym obszarze są gminy, powiat  
i województwo, Gmina nie ma wpływu na pewne rzeczy. 
W Krerowie są pewne przesłanki ku temu, aby zastosować inny tryb realizacji niż w innych 
miejscach.  Chcemy mieć jak największy wpływ na to co robimy, dlatego jeżeli to jest tylko 
możliwe  staramy się wyjść poza pas drogowy administratora drogi,  aby było mniej uzgodnień. 
Planujemy, że ścieżka będzie obok drogi powiatowej, dzięki czemu mamy dużo większą 



możliwość samodzielnego decydowania. Bardzo istotne jest to, że mamy uzgodnienia z Kurią, 
że przekaże nieodpłatnie grunt pod tę ścieżkę. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny 
Uchwała Nr LIV/459/2023 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Radna Maria Wilczyk poinformowała, że tematem wspólnego posiedzenia Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska i komisji Finansowo Gospodarczej w dniu 22 maja 2023 r. 
była gospodarka odpadami oraz sprawy bieżące. 

Radna Monika Dembska poinformowała, że tematem posiedzenia Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu w dniu 23 maja 2023 r. było sprawozdanie z działalności szkół, sprawozdania 
zostały odczytane przez Panią Kierownik Referatu Oświaty ponieważ Dyrektorzy nie mogli 
być obecni, ze względu na trwające egzaminy ósmoklasistów. Omawiano także sprawy bieżące 
wynikające z działalności Gminy. 

 

Ad. 16 porządku posiedzenia 
WYDARZENIA/SPOTKANIA 
 
16 maja – w Ośrodku Kultury w Luboniu podpisanie umowy - podpisanie umowy z Wojewodą 
Wielkopolskim Michałem Zielińskim na dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg, budowy Lawendowej w Gowarzewie. Przewidywany koszt tej inwestycji to 1.008.000 
zł. 
Dotacja to połowa tej kwoty, a więc 504.459 zł.  
 
30 maja – ogłoszenie przetargu na rozbudowę zaplecza sportowego przy stadionie  
w Kleszczewie. Na to działanie mamy dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego  
w wysokości 130.000 zł. Szacowany obecnie koszt budowy to 330.000. 
 
- Mamy nadal problemy z przebudową drogi Krzyżowniki, trwają formalności związane  
z wejściem na budowę, także jeszcze ta inwestycja się nie rozpoczęła. Podobnie jak 
przebudowa drogi powiatowej w Komornikach, gdzie czekamy na nowe pozwolenie na budowę 
w związku z rozszerzeniem zakresu prac. 
 
- Przygotowywany jest przetarg na budowę ulicy Lawendowej, a więc tej, na którą 
podpisaliśmy umowę. 
 

INWESTYCJE I REMONTY 



- termomodernizacja budynku OSP w Kleszczewie - 4 maja podpisana została umowa  
z wykonawcą, trwają prace 

Inwestycje w toku: 

- budowa kanalizacji Komorniki – Gowarzewo – wykonawca wykonuje prace 
- rewitalizacja parku w Komornikach  – wykonawca wykonał nasadzenia drzew, 
uporządkował teren, trwa korytowanie przebiegu przyszłych ścieżek 
- budowa przedszkola w Kleszczewie – dobiega końca wykonanie dachu. Zlecone zostało 
sprawdzenie i uzupełnienie dokumentacji, być może z uzyskaniem pozwolenia zamiennego na 
budowę. Wykonawca inwestycji napotkał w dokumentacji szereg błędnych zapisów, pomyłek 
i braków w związku z czym zrezygnowano z wcześniejszego wykonawcy projektu i prace 
zostały zlecone kompetentnemu zespołowi, aby uniknąć błędów. Wiąże się to wszystko  
z przesunięciem terminu zakończenia prac do końca roku. Przygotowywane są różne 
rozwiązania tymczasowe, tak aby przedszkole w Kleszczewie mogło funkcjonować  
- ścieżka rowerowa Kleszczewo - Nagradowice – inwestycja przebiega bardzo dobrze, zbliża 
się do końca, pozostają prace związane z oświetleniem i sygnalizacją świetlną na przejściu. 

Inwestycja powiatu Poznańskiego 

- budowa ścieżki rowerowej Poznań Tulce – inwestycja Powiatu Poznańskiego – prace 
przebiegają prawidłowo 
- Zbiornik retencyjny Tulce  – inwestor Wody Polskie – budowa w toku. 

INFORMACJE: 

Konkurs Pięknieje Wielkopolska Wieś. 
Otrzymaliśmy dofinansowanie: 
- Sołectwo Tulce w wysokości 70.000 zł na zadanie pod nazwą „Tulce siatkówką stoją”. 
Powstanie boisko do piłki plażowej, siatkowej oraz ogrodzenie, utwardzenie otoczenia. 
Całkowity koszt tej inwestycji  to 105.471 zł. Gmina przeznaczy środki własne w wysokości 
15.000 zł oraz sołectwo z Funduszu Sołeckiego 20.000 zł. 
- Sołectwo Zimin, otrzymało dofinansowanie w wysokości 70.000 zł na zadanie Strefa Malucha 
w Zieminie. Realizacja tego projektu przewiduje rozbudowę placu zabaw, o następnie 
elementy: zestaw do zabawy dla dzieci starszych, zjeżdżalnia, ścianka wspinaczkowa, most i 
liny wspinaczkowe. Dla najmłodszych przewidziany jest domek zabawowy, bujak na 
sprężynach, oraz stolik z ławeczkami. Planowany jest również zakup huśtawki wagowej, 
ścianki funkcyjnej oraz 4 ławek z oparciem. Całkowity koszt inwestycji 100.399 zł. Gmina 
przeznaczy środki w wysokości 4.399,  Fundusz Sołecki 26.000 zł. 
Program Pięknieje Wielkopolska Wieś, jest to autorski program Urzędu Marszałkowskiego 
Samorządu Województwa Wielkopolskiego. I tutaj jest niezwykle ważny udział mieszkańców 
również w formie pracy. 
Niestety nie udało się w tym momencie uzyskać środków dla sołectwa Markowice, które 
również złożyło wniosek, ale do rozstrzygnięcia pozytywnego zabrakło dosłownie jeden punkt. 
Otrzymaliśmy również dofinansowanie w konkursie Aktywne Sołectwa w Lokalnej Grupie 
Działania, Trakt Piastów. Cieszyć się mogą sołectwa Śródka i Krzyżowniki, które złożyły 



wspólnie wniosek. Kwota uzyskana to 3.000 zł. Jak informowałem poprzednio tutaj była ważna  
współpraca sołectw, bo można było przez to zwiększyć uzyskaną kwotę o 1000 zł i tak się stało 
w przypadku tych dwóch sołectw. Niestety nie udało się tym razem Taniborzowi i Bylinowi, 
ten wniosek nie uzyskał akceptacji komisji. 
 
W uzupełnianiu informacji na temat odbioru i zagospodarowania odpadów, w prezentacji była 
mowa o okresie przeszłym. Natomiast już możemy mówić o przyszłości co nas czeka. 
Przedłużyliśmy obecny system, który był w wyniku poprzedniego przetargu o jeden miesiąc. 
Korzystając z tak zwanego prawa opcji, a więc do 30 czerwca ten sam wykonawca na tych 
samych zasadach będzie realizował usługę. Natomiast 29 maja podpisaliśmy nową umowę  
z wykonawcą, który został wyłoniony w przetargu, Wygrała firma PreZero Dolny Śląsk, Spółka 
z o.o. z Wrocławia. 
Dobrą wiadomością jest to, że firma porozumiała się z dotychczasowym wykonawcą na naszym 
terenie, firmą PUK Artur Zys w sprawie z naszym wykonawcą, którego działalność była do tej 
pory satysfakcjonująca. 
Umowa została zawarta od 1 lipca 2023 roku do 30 czerwca 2025 roku, a więc na 2 lata. 
Jest również zastrzeżone tak zwane prawo opcji, a więc możliwość przedłużenia tej umowy  
o kolejnych sześć miesięcy. 
Co istotne, złożona oferta pozwala na to, aby pozostawić na kolejny okres obecne stawki od 
mieszkańców, więc pozostaje kwota 35 zł na osobę. 
 
- Do 16 czerwca jest możliwość składania wniosków na usuwanie azbestu. Jeszcze zostały dwa 
tygodnie. 
- Kolejny komunikat dla rolników - możliwość pozbycia się odpadów rolniczych. Uzyskaliśmy 
dofinansowanie z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w wysokości 25.000 zł na odbiór foli od rolników. 
Przyjmowanie wniosków będzie miało miejsce w sierpniu tego roku. 

Ad. 17 porządku posiedzenia 
 Radny Jędrzej Janiak poprosił o potencjalny planowany harmonogram prac 
wykonywania boisk w Tulcach w ramach uzyskanego dofinasowania. 
Czy w kwestii tematu poruszanego z policjantami na poprzedniej Sesji odnośnie monitoringu 
przy skwerze w Tulcach, zostały podjęte jakieś decyzje, działania ? Zgłaszany problem dotyczy 
głównie miesięcy letnich, kiedy jest długo jasno. 
Czy wzdłuż ścieżki rowerowej planowane są jakieś kosze na śmieci ? Śmieci już się pojawiają. 

Pan Wójt odpowiedział, że w projekcie ścieżki kosze nie były przewidziane. Aktualnie 
tendencja jest taka aby unikać ustawiania koszy, każdy powinien we własnym zakresie 
zagospodarować śmieci, posegregować. 
Jeżeli chodzi o budowę boisk, to kwestia uzyskanego dofinasowania jest informacją z ostatnich 
dni, więc dopiero będzie rozpoczynany ten temat. 
Jeżeli chodzi o monitoring to wniosek został złożony, ale wnioski jeszcze nie były rozpatrzone. 

Ad. 18 porządku posiedzenia 



W związku z brakiem dalszych pytań i wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:50. 

 
 
               Za zgodność z przebiegiem obrad 
Protokołowała      Przewodniczący Rady Gminy 
Agata Zdobylak            Marek Maciejewski 

 

 


